
7 سیاسی

خاندوزی از عدم حذف یارانه نقدی خبر داد:

دریافت کالابرگ اختیاری و برای همه مردم 
و استان ها فراگیر است

ســرویس سیاسی- سید احســان خاندوزی 
ســخنگوی اقتصادی دولت در نشست خبری خود 
گفــت: درباره تصویر اقتصاد ایران در ســال ۱۴۰۱ 
حسب اطلاعاتی که از مراجع رسمی دریافت کردیم؛ 
حتما انصاف ایجاب می کند که نقاط ضعف و قدرت 

را با هم مشاهده کنیم.
سخنگوی اقتصادی دولت بیان کرد: در بخش 
اقتصادی ما می توانیم بین سیاست ها و تدابیر بخش 
واقعی و اسمی تفکیک قائل شویم، در بخش حقیقی 
و واقعی شاهد اتفاقات مبارک بود؛ در رشد اقتصادی 
سال ۱۴۰۱ مسیر رشــد اقتصادی سال قبل را دنبال 
کردیم در ۹ ماهه اول سال ۱۴۰۱ رشد اقتصادی ۴/۳ 

بود.
وی ادامه داد: در بخش صنایع رشــد موفق ۷/۳ 
داشــتیم که نسبت به نرخ منفی ۶ ماه سال قبل موفق 
بوده است. در بخش اقتصادی رشد ۴/۱ درصد رشد 
داشتیم. همچنین نرخ سرمایه گذاری خارجی نسبت 

به دولت قبل رشد ۱۰۰ درصدی داشته است.
سخنگوی اقتصادی دولت افزود: نرخ بیکاری 
بــه ۲/۸ درصد کاهش پیدا کرده اســت و همچین 
صادرات غیرنفتی ما ۸/۴۸ درصد رشــد نســبت به 

تمام سال های گذشته اقتصاد ایران داشته است.
وی تاکید کرد: رشــد اقتصادی در ۶ ماهه اول 
امســال ۲.۷ درصد بود که نسبت به دوره مشابه سال 
قبل بســیار امیدوار کننده بود. در بخش کشاورزی 
روند با وجود رشــد منفی سال قبل، امسال به رشد 
مثبت رسید. در حوزه صنعت نیز از رشد ۱.۴ درصد 
به ۵.۸ درصد رسیدیم. رشد سرمایه گذاری در اقتصاد 
نیز از وضعیت منفی ســال گذشته به وضعیت مثبت 

چرخش کرد.
خاندوزی بیان کرد: در حوزه ریلی و ترانزیت ۵ 
پروژه بزرگ با سرمایه گذاری ۵ میلیارد دلار از منابع 

غیربودجه ای تامین مالی شد.
وی خاطرنشــان کــرد: در حــوزه پروژه های 
کلیدی نیز شــاهد بهره برداری از پروژه های بزرگی 
بودیم که ســال ها در کشور معطل مانده بود؛ امسال 
۴ ابرپروژه آبی در کشــورمان که بحران آب به یک 

دغدغه ملی تبدیل شده، به بهره برداری رسید.
خانــدوزی ادامــه داد: در حوزه نفت و گاز ۱۶ 

پروژه پالایشــگاهی، پتروپالایشگاهی و  پتروشیمی 
با ۳۰ میلیــارد دلار منابع غیربودجه ای تامین مالی و 

سرمایه گذاری شد.
وی دربــاره ارائــه کالا برگ گفــت: دریافت 
کالابرگ اختیاری و فراگیر برای همه مردم و استان ها 
اســت و قابل اســتفاده همگانی خواهد بود و یارانه 
نقدی حذف نمی شود و از پایان اسفند قابل دریافت 

است.
خانــدوزی تاکید کرد: خانواده های که مایل به 
دریافت کالا برگ هســتند یکماه زودتر می توانند با 
یارانه خودشان ۱۰ قلم کالایی که گفته شد را بگیرند و 
باقی مانده را از مسیر کالابرگ استفاده و دریافت کنند.

وی ادامه داد: در حوزه سیاســت های پولی نیز 
اقدامات دولت چشــمگیر و موثر بوده اســت که از 
جمله می توان به کنتــرل مقداری ترازنامه بانکی و 
کاهش رشد نقدینگی اشــاره کرد. که براساس آمار 
مقدماتــی بانــک مرکزی، نرخ رشــد نقدینگی در 
پایــان بهمن ماه از ۳۹ درصــد به ۳۲ درصد کاهش 

یافته اســت. ضمن اینکه دولت با رشد ۶۰ درصدی 
درآمدهای بودجه ای تا پایان ۱۱ ماهه و ۵۵ درصدی 
هزینه ها، توانست فاصله هزینه و  درآمد را به حداقل 
برســاند همه موارد مذکور نماینده بخشــی از رشد 
بخش حقیقی اقتصاد بودند که تنها در یکســال و نیم 

دولت سیزدهم محقق شد.
وزیر اقتصــاد و دارایی عنوان کرد: اعتقاد دارم 
پرداختن به نارسایی ها و نقد آنها، نباید موجب نادیده 

گرفتن پیشرفت ها و نقاط قوت شود.
وی افزود: امسال ۴ ابر پروژه آبی مهم در دولت 
سیزدهم به بهره برداری رسید؛ افتتاح پروژه انتقال آب 
غدیر که تامین کننده آب ۶۰ درصد مردم خوزســتان 
اســت، پروژه انتقال آب استان همدان، پروژه انتقال 
آب ســنندج، پروژه آب شیرین کن بوشهرکه یکی از 
دیرینه ترین مشــکلات بوشهر موضوع آب بود، در 
ســفر اخیر رئیس جمهور به بهره برداری رسید و در 
نهایت پروژه انتقال آب و احیا دریاچه ارومیه به افتتاح 

رسید.

سخنگوی اقتصادی دولت بیان کرد: نرخ بیکاری به ۲/۸ درصد کاهش پیدا کرده است و همچین صادرات غیرنفتی ما ۸/۴۸ درصد رشد نسبت به 
تمام سال های گذشته اقتصاد ایران داشته است.

سرویس سیاسی- در پی شکایت »محمدباقر قالیباف«، دادگاه »مصطفی 
میرسلیم« را بابت ادعای رشوه ۶۵ میلیارد تومانی به نمایندگان مجلس برای رأی 
ندادن به تحقیق و تفحص از شهرداری تهران در مجلس دهم مجرم شناخت.

در پی شــکایت »محمد باقر قالیباف« دادگاه »مصطفی میرسلیم« را بابت 
ادعای رشوه ۶۵ میلیارد تومانی به نمایندگان مجلس برای رأی ندادن به تحقیق و 
تفحص از شهرداری تهران در مجلس دهم، مجرم شناخت و او را محکوم کرد.
علی اصغر قهرمانی، وکیل محمد باقر قالیباف ضمن اعلام این خبر گفت: 
این ادعای دروغ آقای میرســلیم مورد سو استفاده دشمنان و تخریب کنندگان 
داخلــی قرار گرفته بود. گرچه دیگر افــرادی هم که این تهمت را تکرار کرده 
بودند، قبلًا محکوم شده بودند اما این حکم بیش از گذشته دروغ بودن تهمت 

مطرح شده را روشن کرد.
وی ادامه داد: با روشن شدن کذب بودن این اتهام، آقای قالیباف نسبت به 
آقای میرسلیم که به نظر می رسید بر اساس اطلاعات نادرست اظهار نظر کرده 

بود، اعلام رضایت کرد.
بنابراین گزارش، مصطفی میرسلیم چندی پیش ادعایی را درباره پرداخت 
رشــوه ۶۵ میلیارد تومانی شــهرداری تهران برای خارج کردن طرح تحقیق و 

تفحص از این نهاد از دستورکار مجلس دهم را مطرح کرده بود.
از آنجــا که این موضوع نه تنها به شــخص قالیباف بلکه به شــماری از 
نمایندگان مجلس مربوط می شــد، هیأت نظارت بر رفتار نمایندگان به ماجرا 
ورود کرد. »موســی غضنفرآبادی« رئیس کمیســیون قضائی و حقوقی درباره 
نشســتی که برای بررسی ادعای میرسلیم برگزار شــده بود، گفته بود: »آقای 
میرسلیم در نشست اخیر هیأت نظارت بر رفتار نمایندگان مجلس حاضر شد 
اما اســناد و مســتندات قابل قبولی درباره ادعای پرداخت ۶۵ میلیاردی توسط 
شــهرداری برای رأی نیاوردن طرح تحقیق و تفحص شــهرداری ارائه نکرد 

بنابراین هیأت نظارت دلایل ایشان را قانع کننده تشخیص نداد.«
با این حال میرسلیم کماکان به صحت ادعای خود اصرار داشت تا جایی 
که موضوع پرداخت رشوه ۶۵ میلیاردی برای کنار گذاشتن تحقیق و تفحص 
مجلس دهم از سوی شهرداری تهران اختلافات زیادی را باعث شد و جنجال در 
رسانه های داخلی و خارجی بالا گرفت. ادعای میرسلیم از طرفی بستری برای 
حملات رسانه های فارسی زبان خارج نشین به مسئولان جمهوری اسلامی مهیا 
کرد و از طرف دیگر به اصلاح طلبان فرصتی برای هجمه علیه اصولگرایان به 
اسم رقابت سیاسی داد. تا اینکه قالیباف رسماً از میرسلیم بابت این ادعا شکایت 
کرد و ســرانجام پس از آنکه دستگاه قضا ابعاد پرونده شهردار سابق را بررسی 

کرد، مشخص شد ادله ای مبنی بر صحت چنین ادعایی وجود ندارد.

ســرویس سیاسی-نمایندگان مجلس شــورای اسلامی با پیشنهاد یکی از 
نمایندگان مبنی بر پیش بینی ساز وکاری برای اعطای یارانه بنزین به خانوارهای 

فاقد خودرو مخالفت کردند.
نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی و در جریان بررسی بخش 
درآمدی تبصره ۱۴ لایحه بودجه ۱۴۰۲ کل کشور، پیشنهاد حسین حسین زاده مبنی 
بر پیش بینی ســاز وکاری برای اعطای یارانه بنزین به خانوارهای فاقد خودرو را 

بررسی و در نهایت با این پیشنهاد مخالفت کردند.
حسین حسین زاده در توضیح پیشنهاد خود بیان کرد: این پیشنهاد به اصلاح 
نظــام توزیــع یارانه باز می گردد و کمک می کند تا خانواده های فاقد خودرو نیز از 
یارانه بنزین برخوردار شوند. روزانه حدود ۵۰ میلیون لیتر بنزین توزیع می شود و 
ما در این پیشنهاد قصد داریم ۲۰ میلیون لیتر را به خانواده های فاقد خودرو بدهیم. 
این خانوارها می توانند ســهمیه خود را به دولت بفروشند و یا به خانواده هایی که 
بیش از دو خودرو دارند به فروش رسانند. هدف از این پیشنهاد محرومیت زدایی 

و اصلاح نظام توزیع یارانه است.
مجتبی رضاخواه در مخالفت با این پیشــنهاد بیان کرد: براساس این پیشنهاد 
سهمیه افرادی که اکنون خودرو دارند کاهش پیدا می کند پیشنهادی که ارائه شده 
قصد دارد ۲۰ میلیون لیتر از ۵۰ میلیون لیتر بنزینی که روزانه توزیع می شــود را به 
خانواده های فاقد خودرو اعطا نماید. این به معنای کاهش سهمیه خانوارهای دارای 
خودرو است از سویی دیگر زمانی که بنزین به خانوارهای فاقد خودرو داده می شود 
آنها نیز به ســراغ فروش آن و بازار می روند که خود زمینه افزایش قیمت بنزین را 
فراهــم می کند. اگر قیمت بنزیــن افزایش یابد هزینه حمل و نقل عمومی نیز بالا 

می رود و این به ضرر همه جامعه است.
احمد امیرآبادی فراهانی در موافقت با این پیشــنهاد بیان کرد: نزدیک به ۵۰ 
درصد مردم ایران خودرو ندارند. ما قصد نداریم در این پیشنهاد قیمت بنزین را بالا 
ببریم بلکه قصد داریم خانوارهای فاقد خودرو از یارانه بنزین استفاده کنند. با این 
پیشنهاد دولت هیچ گونه کمبود بنزینی ندارد ما در زمان انتخابات به مردم دو قول 
دادیم یکی بحث شفافیت بود یکی بحث عدالت در توزیع یارانه بنزین. براساس 
این پیشــنهاد ۳۲۰۰ میلیارد تومان منابع فقط به دســت کمیته امداد می رسد. هر 
خانواده ای که دو خودرو داشته باشد ۶۰ لیتر بنزین را دریافت می کند این پیشنهاد 

در راستای عدالت است.
بابک افقهی به عنوان نماینده دولت در مخالفت با این پیشنهاد بیان کرد: ممکن 
است بر روی این طرح که پیشنهاد شده کار کارشناسی صورت گرفته باشد اما با 
توجه به شرایط فعلی کشور و منابع هدفمندی یارانه ها دولت قابلیت اجرای این 
بند را اکنون ندارد. این طرح ۱۳.۵ میلیون خانوار را در بر می گیرد و قیمت بنزین 
۳۰۰۰ تومانی را ۱۵۰۰ تومان می کند. این یعنی ۱۶ همت از منابع کمیته امداد کاهش 
پیدا می کند. دولت زیرساخت های لازم برای اجرای این طرح را ندارد و از سویی 
دیگر باعث ایجاد توقع در جامعه می شود. رحیم زارع ،  سخنگوی کمیسیون تلفیق 
در مخالفت با این پیشنهاد بیان کرد: این پیشنهاد در کمیسیون تلفیق طرح شد اما 
نتوانست دو سوم آرا را کسب کند. این پیشنهاد باعث بهم ریختگی بازار می شود. ما 
قبول داریم که نظام توزیع یارانه بنزین باید اصلاح شود اما این راهش نیست. ما در 
سال آینده یک میلیارد دلار منابع برای واردات بنزین و گازوئیل پیش بینی کردیم و 

زیرساخت ها برای اجرای این پیشنهاد فراهم نیست.

»میرسلیم« برای تهمت به »قالیباف« 
محکوم شد

مخالفت مجلس با پرداخت یارانه بنزین 
 به خانوارهای فاقد خودرو

سرویس سیاسی- زمســتانی که گذشت، 
به دلیل برودت شــدید هوا روزهای سختی برای 
تامین گاز کشور پدید آورد؛ آن هم در شرایطی که 
مصرف گاز در کشور با الگوهای استاندارد جهانی 
و حتی کشــورهای منطقه فاصلــه قابل توجهی 
دارد. نهایتا شرکت گاز تصمیم گرفت در راستای 
اصــلاح الگوی مصرف، تعرفه گاز پرمصرفان را 
افزایش دهد، موضوعی که حواشــی  ادامه داری 

به دنبال داشت و باز هم پایش به مجلس باز شد.
هرچند که افزایــش قیمت خدمات دولتی 
ازجمله نرخ گاز، برای اجرایی شــدن معمولا از 
مســیر مصوبه مجلس عبور می کنــد و در مورد 
قبوض گاز نیز  موافقت نمایندگان برای این مساله 
جلب شده بود اما در روزهای پایانی سال و اتمام 
فرصت تخفیف روی قبوض، گلایه هایی از سوی 
برخی مشترکان در این راستا مطرح شده است تا 
دوباره پای موضوع تعرفه گاز به مجلس باز شود.
افزایش قیمت گاز برای پرمصرف ها  

از 16 آذر
در روزهای ســرد زمســتان مصرف گاز با 
جهــش فزاینده ای روبرو بــود تا جایی که میزان 
مصرف روزانه گاز کشــور بــه عدد ۷۰۰ میلیون 
مترمکعب نیز رســید، موضوعی که چاره ای جز 
افزایش تعرفه پرمصرف ها باقی نذاشت، در تاریخ 
شــانزدهم آذرماه مصوبه افزایش تعرفه مشترکان 
پرمصرف ابلاغ شــد، به طوری که طبق آیین نامه 
اجرایی بند »ک« تبصره ۱۵ بودجه ۱۴۰۱ تعرفه 
مشترکان پرمصرف بخش خانگی، یعنی از پلکان 

۴ به بعد افزایش یافت.
اعتراض، تخفیف به همراه داشت

اما به دلیــل برخی اعتراضات، اجرای آن به 
تعویق افتاد و در هفتم بهمن ماه ریاست جمهوری  
مصوبــه  جدیدی را اعلام کرد که بر اســاس آن 
تا پایان ســال ۱۴۰۱، رشد تعرفه های مندرج در 
جدول دوره سرد سال خانگی نسبت به تعرفه های 
پیش از مصوبه، ۷۰ درصد تا ســقف تعیین شده 

کاهش یافت.
قبض های گران در انتظار پرمصرف ها
آن طور که اعلام شده، تعرفه ها از ابتدای سال 
۱۴۰۲ بدون تخفیف محاســبه خواهد شــد. این 

مصوبه به دلیل کاهش شــدید دمای هوای کشور 
در فصل سرد امسال و با هدف کاهش هزینه های 
مربوط به مصارف گاز طبیعی برخی خانوارها که 
به دلیل نبود آمادگی لازم آنها برای کنترل مصارف 
گاز متناســب بــا الگوی بهینه مصــرف بوده، به 
تصویب هیئت دولت رســید. از این رو، از تاریخ 
۱۶ آذرماه امســال تا پایان امسال، رشد تعرفه های 
مندرج در جدول دوره ســرد سال خانگی نسبت 
به تعرفه های پیش از مصوبه ۷۰ درصد تا ســقف 

تعین شده کاهش یافته است.
ایــن کاهش گازبها بــرای اقلیم های ۱ تا ۵ 
به ترتیب تا ســقف ۱۳۰۰، ۱۲۵۰، ۱۲۰۰، ۱۰۰۰ 
و ۸۰۰ مترمکعب در ماه به ازای هر واحد خانگی 
قابل اعمال خواهد بود، اما ملاک محاسبه گازبهای 
مشترکان از ابتدای سال ۱۴۰۲، تعرفه های مندرج 

در مصوبه مورخ ۱۶ آذرماه ۱۴۰۱ است.
طبــق اعلام قبض گاز ۴ درصد مشــترکان 
پرمصرف چهار برابر می شــود، گازبهای سه پله 
اول مصرفــی هیچ تغییری نمی کند. از پله چهارم 
به بعد تعرفه پله بعدی، ۴۰ درصد نسبت به تعرفه 
پله قبلی افزایــش می یابد تا اینکه در پله آخر که 
شامل مشترکان پرمصرفِ پردرآمد می شود، تعرفه 
گاز نسبت به تعرفه های قبلی چهار برابر می شود.

اعتراض دوبــاره مجلس به افزایش 
قبوض

این موضوع هرچند به تایید نمایندگان مجلس 
رسید اما به تازگی رئیس مجلس به کمیسیون انرژی 
برای رسیدگی به قبوض غیرمنطقی گاز ماموریت 
داد و اعلام کرد: "باید به طور ویژه به این مســاله 
پرداخته شــود، به بنده اطلاع دادند که برای یک 
خانواده هفت میلیون تومان قبض گاز صادر شده 
 کــه این رقم حتی به اندازه کل درآمد این خانواده

نیست. "
این در حالی اســت که بر اســاس بند " م " 
تبصره یک قانون بودجه )نفت و روابط مالی آن با 
دولت / صندوق توسعه ملی(   الگوی مصرف گاز 
طبیعی برای اقلیم های مختلف کشور حداکثر تا دو 
ماه پس از ابلاغ این قانون توسط وزارت نفت و با 
همکاری سازمان برنامه و بودجه کشور، وزارت 
راه و شهرســازی و سازمان ملی استاندارد تهیه و 

به تصویب هیأت وزیران می رسد.
بررسی ها چه می گوید؟

آنطور که پیگیری های ایسنا نشان می دهد، در 
تعیین تعرفه از ۱۵ ســال پیش شرایط جغرافیایی 
و اقلیمی درنظر گرفته شــده، به طوری که ۱۲ پله 
مصرف در  ۳ اقلیم تبیین شــده و در ســال های 
مختلــف نیز مورد اصللاح قرار گرفته، تعرفه غیر 
یارانــه ای نیز به معنای یعنی تعرفه صادراتی بوده 
که عدد بســیار بالایی اســت، در واقع برای هر 
مترمکعب ۴۰ سنت محاسبه می شود البته در آیین 
نامه این مساله رعایت نشده و رقم بسیار پایین تری 
دریافت می شود. به گونه ای که آخرین پله مصرف 
در هر  مترمکعب رقمی معادل۶۰۰۰ تومان است.
 کنار سیاســت های تنبیهی، شــرکت گاز 
سیاست های تشــویقی را نیز مدنظر قرار گرفته، 
گازبهای مشترکانی که در ماه های بسیار سرد سال، 
مصرفشــان حداکثر ۷۰ درصــد الگوی متعارف 
)سقف پله ۳ جدول پلکانی(  باشد، مشمول ۱۰۰ 
درصد تخفیف و مصرف آن دوره برای مشــترک 
بدون هزینــه )رایگان( شــده، در مقابل، تعرفه 
مشترکان پرمصرف بخش خانگی، یعنی از پلکان 

۴ به بعد افزایش یافته است.
بر اســاس بند )ک( تبصره ۱۵ بودجه ســال 
۱۴۰۱، گازبهای مشترکانی که زیر پوشش کمیته 
امداد امام خمینی )ره( و ســازمان بهزیستی قرار 
دارند و مصرف آن ها در حد متعارف اســت نیز، 
رایگان خواهد بود. براین اســاس، ۴ میلیون نفر 
از جمعیت زیر پوشــش کمیته امداد و ســازمان 
بهزیستی، در قالب یک میلیون و ۲۵۹ هزار اشتراک 
)خانــوار( می توانند با رعایت الگوی مصرف، از 
امتیاز  رایگان شــدن گازبهای خــود برخوردار 

 شوند.
 با توجه به ثابت ماندن ســه پلکان نخست 
جدول تعرفه هــای گاز و قرار گرفتن ۶۴ درصد 
از مشــترکان در این ســه پلکان، می توان گفت 
بیش از ۶۰ درصد مشترکان بخش خانگی، شاهد 
افزایــش تعرفه در قبض های جدید نخواهند بود 
و حتی با رعایت برخی دســتورعمل ها مشمول 
 تخفیف در پرداخت گازبها تا سقف ۴۵ درصد نیز 

می شوند.

سرویس سیاســی- برنامه هفتم توسعه طبق 
اعلام مسئولان سازمان برنامه و بودجه آماده تحویل 
به دولت اســت و با مصوبه دیروز مجلس هم برنامه 
ششــم به مدت شش ماه تمدید شد تا دولت مهلت 

کافی برای تصویب برنامه هفتم را داشته باشد.
همانطور که دولت در لایحه بودجه سال ۱۴۰۲ 
پیشنهاد داده بود روز گذشته نمایندگان مجلس قانون 
برنامه پنج ساله ششم توسعه را تا زمان تصویب قانون 

برنامه هفتم توســعه و حداکثر برای شش ماه تمدید 
کردند. این دقیقا همان پیشــنهادی بود که دولت در 
قالــب بند »و« تبصره »۲۰« ماده واحده لایحه بودجه 

سال ۱۴۰۲ به مجلس داده بود. 
بر این اســاس، دولت شــش ماه زمان دارد تا 
بتواند برنامه هفتم توسعه را تدوین کند و به تصویب 
مجلس برســاند. البته سیدحمید پورمحمدی عصر 
دیروز در نشست جمع بندی علمی نخستین همایش 

بهبــود روند بودجه ریزی در ایــران درباره آخرین 
وضعیت برنامه هفتم توســعه گفــت: برنامه هفتم 
تنظیم شــده و پس از یک ســال و نیم تلاش، آماده 

ارائه به دولت است. 
وی همچنین  یادآور شــد که در لایحه بودجه 
سال آینده پیش بینی شــده بود برنامه ششم توسعه 
برای مدت شش ماه تمدید شود تا برنامه هفتم آماده 

شود.

پای قبض های پرماجرای گاز چطور دوباره به مجلس باز شد؟

برنامه هفتم توسعه آماده تحویل به دولت

دریافت کالابرگ اختیاری و فراگیر برای همه مردم و استان ها است و قابل استفاده 
همگانی خواهد بود و یارانه نقدی حذف نمی شود و از پایان اسفند قابل دریافت است.

ثابت و سیار 

اخبار ویژه ...

ســخنگوی پلیس گفت: پلیس برای حفاظت و حراست از دانش آموزان و 
فرزندان عزیزمان در برابر اقدامات اخلالگران امنیت عموم، تعداد گشت های ویژه 
و تخصصی ثابت و سیار را در اطراف مدارس و خوابگاه های دانشجویی افزایش 
داد. سردار سعید منتظرالمهدی، سخنگوی فراجا اظهار کرد: فرماندهی کل انتظامی 
کشــور ضمن ابراز تاسف از اعلام مسموم شدن تعدادی از دانش آموزان دختر، 
به اطلاع می رساند بلافاصله پس از دریافت گزارش های مربوط به این موضوع، 
بررسی تخصصی برای شناسایی و دستگیری عوامل آن در دستور کار فوری پلیس 
قرار گرفته که به  محض دســتیابی به شواهد و مدارک متقن به اطلاع شهروندان 
عزیز خواهد رسید.  وی گفت: پلیس برای حفاظت و حراست از دانش آموزان 
و فرزندان عزیزمان در برابر اقدامات اخلالگران امنیت عموم، تعداد گشت های 
ویژه و تخصصی ثابت و ســیار را در اطراف مدارس و خوابگاه های دانشجویی 

افزایش داده است.

صحت ندارد

۸۰ هزار عفو 

انقلاب فرهنگی 

محکوم به اعدام 

اصلاح می شود

سی سال وزیر 

کرملین: پوتین و رئیسی تلفنی گفت وگو کردند

جهش قیمت دنبه در بازار

دلار در بازار تهران سُر خورد

رمزگشایی همتی از کاهش بهای دلار: تفاهم با 
آژانس، شوک لازم را وارد کرد

شرکت بهره برداری راه آهن شهری تهران و حومه، استفاده از گاز سمی در 
ایســتگاه مترو ارم سبز را رد کرد. مدیرعامل شرکت بهره برداری راه آهن شهری 
تهران و حومه در خصوص اتفاقی که در ایســتگاه مترو ارم ســبز رخ داد، گفت: 
موضوع مطرح در خصوص انتشار گاز سمی در ایستگاه ارم سبز واقعیت ندارد. 
مســعود درســتی افزود: گرد و غبار مشاهده شــده در ایستگاه ارم سبز به علت 
فعالیت های عمرانی بوده که تاکید کردیم، این فعالیت ها متوقف شود. پیش از این  

اخباری مبنی بر انتشار گاز در ایستگاه متروی ارم سبز منتشر شده بود.

رئیس قوه قضائیه درخصوص جزئیات عفو گسترده محکومان و متهمان 
حوادث اخیر، گفت: عفو یک مســاله ی سیاســی مقطعی نیست؛ این جزو ذات 
انقلاب ماست. گزارشی که تا کنون دادند، تعداد کسانی که مشمول عفو شدند، 
اعم از دستگیرشدگان اغتشاشات و غیر اغتشاشات، اعم از آن هایی که حکمشان 
تقلیل پیدا کرده و تخفیف گرفتند، از مرز هشتاد هزار تن گذشته است؛ یعنی تا الان 
بیش از هشتاد هزار مشمول این عفو واقعاً به نظر بنده پرخیر و برکت رهبر انقلاب 
شده اند. پیش بینی این است که با آن قسمتی که رضایت شاکی را می گیرند تا نود 
هزار نفر هم شامل عفو بشوند؛ حتی ممکن است به بالاتر از نود هزار هم برسد.

مصطفی پورمحمدی دبیر عالی جامعه روحانیت مبارز بیان داشت: کشور 
در موقعیت حساسی است، چون اتفاقات اخیر رخ داده در کشور طی این چهل 
و چهار ســال عمر انقلاب بی سابقه است. ما به یک انقلاب فرهنگی نیاز داریم. 
مصطفی پورمحمدی گفت: معمولا زمانی که چنین وقایعی در جامعه ما حادث 
می شود، همه ما دغدغه مند می شویم، امکانات و نیرو ها تجمیع می شود، عکس 
العمل هایی برای کنترل شــرایط با تمام ظرفیت انجام می گیرد؛ اما با آرام شــدن 
اوضاع، ما نیز فراموش می کنیم، ولی پس از مدتی دوباره این اتفاقات با دامنه و 

تاثیرگذاری بیشتری تکرار می شود.

شــش تن از اعضای گروهک تروریستی حرکة النضال که در سال های ۹۶ 
و ۹۷ اجرای بخشــی از عملیات های مسلحانه این گروهک در استان خوزستان 
را بر عهده داشتند به اعدام محکوم شدند. دادگاه انقلاب شهرستان اهواز، شش 
عضو گروهک تروریستی حرکة النضال را به اعدام محکوم کرد. این افراد عبارتند 
از: علی مجدم، محمدرضا مقدم، معین خنفری، حبیب دریس، عدنان غبیشاوی 

و سالم موسوی. 

خیر الله پروین معاون اجرایی و امور انتخابات شورای نگهبان گفت: با اصلاح 
قانون انتخابات توسط نمایندگان محترم در مجلس شورای اسلامی در اوایل سال 
آینده، مشکلات قانون فعلی انتخابات، مرتفع و امکان نظارت مؤثر بر انتخابات 

در سال آینده فراهم شود.

بهادری جهرمی خاطرنشان کرد: در این دولت سعی شده با اعتماد به جوانان 
مشکلات کشور حل شود. ما در سطح معاونین وزرا و مدیران کل دستگاه ها در 
دولت، چندین جوان دهه شصتی و هفتادی داریم؛ به عنوان مثال، یکی از معاونان 
من در سمت دبیری هیأت دولت، دهه هفتادی است. در عمل هم می بینیم هرجا 
که یک بن بســتی شکسته شد، یکی از همین مدیران جوان دولت موثر بود. وی 
تأکید کرد: ما انتظار، روش ارزیابی و تعامل مان با جوانان باید از کسی که سی سال 
تجربه و پختگی فعالیت اجرایی، اداری و سیاسی دارد، متفاوت باشد و به آن ها 

فرصت دهیم. ما جوانان باید بیشتر حامی و مدافع یکدیگر باشیم. 

کرملین با اعلام خبر تماس تلفنی رؤســای جمهور فدراســیون روسیه و 
جمهوری اســلامی ایران، گفت که دو طرف طرح های زیرســاختی دوجانبه را 
بررســی کردند. »دیمیتری پسکوف« سخنگوی کاخ کرملین امروز )دوشنبه( از 
تماس تلفنی »ولادیمیر پوتین« رئیس جمهور فدراسیون روسیه و آیت الله »سید 
ابراهیم رئیســی« رئیس جمهوری اســلامی ایران خبر داد و در بیانیه ای با اعلام 
خبر تماس تلفنی پوتین و رئیسی گفت، دو طرف درباره پویایی و سطح روابط 
دوجانبه بین جمهوری اسلامی ایران و فدراسیون روسیه صحبت کردند. به نوشته 
خبرگزاری »اسپوتنیک«، در این بیانیه آمده است: »دو طرف هم نظر بودند که روابط 
ایران و روسیه به شکل مثبتی در حال توسعه است. مسائل همکاری های دوجانبه 

در حوزه های مختلف هم مورد بررسی قرار گرفت«.

رئیس کل اسبق بانک مرکزی از شوک ریزشی آژانس به نرخ دلار رمزگشایی 
کرد. عبدالناصر همتی در یادداشــتی در فضای مجازی نوشت: تفاهم با آژانس، 
شــوک لازم را به قیمت دلار وارد کرد؛ اما آنچه کاهش قیمت دلار را تســهیل 
کرد، تجدیدنظر بانک مرکزی در برخی از سیاســت های اشتباه ارزی بود. تفاهم 
بین المللی در کنار تجدیدنظر در برخی دیگر از سیاست های ارزی می تواند ثبات 
بیشتری در بازار ارز ایجاد کند. قیمت دلار در ایام تعطیل و شبانه صرفا بالا نمی رود، 

پایین هم می آید! 

فارس نوشت: بررسی میدانی از بازار نشان میدهد که قیمت دنبه گوسفندی 
که تا یک سال پیش کیلویی ۳۰ هزار تومان و بعد ها ۹۰ هزار تومان شد، اکنون به 

کیلویی ۲۹۰ هزار تومان رسیده است.

نرخ دلار در بازار آزاد که هفته پیش تا ۶۰ هزار تومان هم بالا رفته بود، طی 
روزهای گذشته توان مقاوت خود در برابر فروشندگان را از دست داده و در حال 
حاضر وارد کانال ۴۰ هزار تومان شــده اســت. دلار در عرض یک هفته ۱۰ هزار 

تومان ریخت تا ضرر سنگینی را نصیب خریداران کند.
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